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Zápis 
 

ze zasedání Zastupitelstva obce Orlické Podhůří, konaného dne 3. 4. 2024  na 

 Obecním úřadě v Dobré Vodě, od 1700 hod. do 1930 hod. 

 

Ověřovatelé zápisu: Zdeněk Neťuka, Lucie Kaplanová 

Účast: 7 členů zastupitelstva dle presenční listiny  

 Petr Skalický, Petr Šejbl - omluveni 

Typ hlasování: pro/proti/zdržel se                               

 

Program: 

1) Zahájení a schválení programu – provedla starostka Marie Kršková. ZO schválilo doplnění 

programu o následující body: 

a. Projednání záměru směny 794/1, k.ú. Rviště  

Výsledek hlasování: 7/0/0  

2) ZO schválilo ověřovatele zápisu Zdeňka  Neťuku a Lucii Kaplanovou. Výsledek hlasování: 6/0/1  

3) Proběhla kontrola plnění usnesení ze schůze zastupitelstva obce ze dne 6. 3. 2024 

4) ZO projednalo a schválilo Rozpočtové opatření č. 3/2024 ve výši příjmů 771 992,16 Kč a výdajů 

771 992,16 Kč. Rozpočtové opatření je přílohou tohoto zápisu. Výsledek hlasování: 7/0/0 

5) ZO projednalo a schvaluje Návrh závěrečného účtu obce za rok 2023. Výsledek hlasování: 7/0/0 

6) Starostka ZO seznámila s dopisem ministra životního prostředí. Dle dopisu by měla být projektům 

na kanalizace v Říčkách a v Dobré Vodě nabídnuta 60 % dotace a zvýhodněný úvěr na 20 % 

nákladů s úrokovou sazbou 1 %. Dále starostka ZO informovala, že byla podána žádost o dotaci 

na spolufinancování Splaškové kanalizace Říčky ve výši 4 mil. Kč. Časově by měla být realizována 

nejdříve kanalizace v Říčkách a následně v Dobré Vodě, zde ještě není uzavřená smlouva o dílo, a 

tudíž není známa přesná částka. ZO souhlasí s realizací projektů Splaškové kanalizace Říčky a 

Splaškové kanalizace Dobrá Voda za podmínky 60 % dotace a poskytnutí zvýhodněného úvěru. 

Výsledek hlasování: 7/0/0 

7) ZO projednalo návrh na Revitalizaci hřbitova Říčky. ZO projednávalo zvlášť návrh na vytvoření 

kolumbária z budovy márnice a návrh na nové oplocení. 

a. Návrh na kolumbárium – ZO odmítlo návrh a  požaduje zpracovat otevřenou variantu 

kolumbária, aby kolumbárium mohli navštívit i lidé bez klíčů (vzdálení příbuzní, přátelé, 

sousedé…). Výsledek hlasování: 5/0/02 

b. Návrh na oplocení – ZO souhlasí s návrhem posunu branky a vybudováním zpevněné 

vstupní plochy. ZO nesouhlasí s výplní plotů dřevěnými laťkami, dřevo bude náročné na 

údržbu. ZO požaduje zpracování bezúdržbové varianty oplocení. Výsledek hlasování: 

6/0/1 

8) ZO projednalo a souhlasí s uzavřením smlouvy o dílo s firmou SLUNEO s.r.o. na zpracování 

projektové dokumentace, dodávka a instalace fotovoltaické elektrárny o výkonu 15,66 kWp bez 

bateriového úložiště na budově Rviště 5 za cenu 401 760 Kč bez DPH. Výsledek hlasování: 6/0/1 

9) ZO projednalo žádost o zpevnění části cesty na p.p.č. 427 a 415/4, k.ú. Dobrá Voda u Orlického 

Podhůří za účelem zpevnění přístupové cesty pro stavbu rodinného domu. Zpevnění bude 

provedeno na náklady žadatele. ZO se zpevněním dle předloženého návrhu souhlasí. Výsledek 

hlasování: 7/0/0 

10) ZO projednalo a schvaluje smlouvy na poskytnutí dotace z Programu „Proškolený poskytovatel 

první pomoci na vyžádání – first responder“ – I. kolo na částku 6000 Kč. Výsledek hlasování: 

7/0/0 

11) ZO projednalo žádost o dar pro Centrum J.J. Pestalozziho, o.p.s. ve výši 10 000 Kč. ZO souhlasí 

s uzavřením darovací smlouvy na částku 10 000 Kč. Usnesení nebylo přijato, ZO si je vědomo 

důležitosti poskytovaných sociálních služeb, ale není ve finančních možnostech obce podporovat 
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všechny sociální služby. Obec Orlické Podhůří primárně finančně podporuje lokální sociální 

služby. Výsledek hlasování: 1/5/1 

12) Starostka ZO seznámila se situací dostupnosti vody pro potřeby kadeřnictví ve volné místnosti 

v  MŠ Rviště. Cena případných stavebních úprav není známa. Případné stavební úpravy by si 

musel hradit nájemce. 

13) ZO projednalo a souhlasí se záměrem směny p.p.č. 794/1, o výměře 94 m², ostatní plocha/jiná 

plocha za nově vzniklou p.p.č. 518/5 o výměře 35 m² ostatní plocha/jiná plocha, oboje k.ú. Rviště 

za účelem majetkoprávní vypořádání po stavbě chodníku na Rozsoše. Rozdíl ve výměře bude 

zaplacen ve výši 120 Kč/m². O směnu požádal majitel p.p.č. 518/5 (nově vzniklé z p.p.č. 518/1 

dle geometrického plánu č. 360 – 588/2022) pan Kňourek. Výsledek hlasování: 7/0/0  

14) V rámci bodu projednání projektových dokumentací bylo projednáno: 

a. Starostka ZO informovala o prověřování vhodnosti prostoru před obchodem v Říčkách do 

výzvy z IROP na veřejná prostranství. Bohužel prostor nesplňuje podmínky výzvy 

(dopravní prostor může být max. 40% plochy veřejného prostranství). 

b. Starostka ZO informovala o připravované výzvy na chodníky v MAS NAD ORLICÍ, 

maximální částka CZV je 1,5 mil. Kč. ZO souhlasí s přípravou žádosti na další etapu 

chodníku v Říčkách. 

c. Starostka ZO informovala o postupujícím chátrání mostních vzpěr na mostu Bezpráví. 

Zemědělci nerespektují omezení tonáže mostu značkou, postupně se uvolňují další 

kameny.  

d. Starostka ZO informovala, že byla dokončena oprava místní komunikace v Klopotech po 

stavbě „Ústí nad Orlicí – Brandýs nad Orlicí – původní stopa, BC“. Komunikace bude 

zaměřena a postupně se budeme snažit vypořádat historický majetkový nesoulad.  

15) Příprava kulturních akcí   

a. 13.4. – Ukliďme Česko – zajistí Lucie Kaplanová, Rviště Marie Kršková s Lubošem 

Pěkným (myslivci projdou Rviště-Perná). Je třeba dokoupit pytle a rukavice. 

b. 14.4. od 15 h Setkání důchodců v KC Rviště – Marta Folková, Petr Skalický, Petr Šejbl 

- je třeba zajistit chlebíčky a koláčky/zákusky 

c. 20.4. Via Longa – zajišťuje Jiřina Jebousková 

d. 30.4. – Čarodějnice – proběhnou v Říčkách a ve Rvišti 

e. 18.5. – Obecní výlet  

f. 2.6. – Den dětí od 14 hodin – účast přislíbili Pavel Faltýnek, Jiřina Jebousková, Marta 

Folková 

g. Starostka ZO seznámila s nabídkou koncertu houslistky Andrei Jiskrové. ZO nabídku rádo 

využije, ale preferuje podzimní nebo zimní termín. 

 

 

Přijatá usnesení ze zasedání zastupitelstva č. 17/2024 dne 3. 4. 2024 

 

1) Zahájení a schválení programu – provedla starostka Marie Kršková. ZO schválilo doplnění 

programu o následující body: 

a. Projednání záměru směny 794/1, k.ú. Rviště  

Výsledek hlasování: 7/0/0  

2) ZO schválilo ověřovatele zápisu Zdeňka  Neťuku a Lucii Kaplanovou. Výsledek hlasování: 6/0/1  

3) ZO projednalo a schválilo Rozpočtové opatření č. 3/2024 ve výši příjmů 771 992,16 Kč a výdajů 

771 992,16 Kč. Rozpočtové opatření je přílohou tohoto zápisu. Výsledek hlasování: 7/0/0 

4) ZO projednalo a schvaluje Návrh závěrečného účtu obce za rok 2023. Výsledek hlasování: 7/0/0 

5) Starostka ZO seznámila s dopisem ministra životního prostředí. Dle dopisu by měla být projektům 

na kanalizace v Říčkách a v Dobré Vodě nabídnuta 60 % dotace a zvýhodněný úvěr na 20 % 

nákladů s úrokovou sazbou 1 %. Dále starostka ZO informovala, že byla podána žádost o dotaci 
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na spolufinancování Splaškové kanalizace Říčky ve výši 4 mil. Kč. Časově by měla být realizována 

nejdříve kanalizace v Říčkách a následně v Dobré Vodě, zde ještě není uzavřená smlouva o dílo, a 

tudíž není známa přesná částka. ZO souhlasí s realizací projektů Splaškové kanalizace Říčky a 

Splaškové kanalizace Dobrá Voda za podmínky 60 % dotace a poskytnutí zvýhodněného úvěru. 

Výsledek hlasování: 7/0/0 

6) Návrh na kolumbárium – ZO odmítlo návrh a  požaduje zpracovat otevřenou variantu kolumbária, 

aby kolumbárium mohli navštívit i lidé bez klíčů (vzdálení příbuzní, přátelé, sousedé…). Výsledek 

hlasování: 5/0/02 

7) Návrh na oplocení – ZO souhlasí s návrhem posunu branky a vybudováním zpevněné vstupní 

plochy. ZO nesouhlasí s výplní plotů dřevěnými laťkami, dřevo bude náročné na údržbu. ZO 

požaduje zpracování bezúdržbové varianty oplocení. Výsledek hlasování: 6/0/1 

8) ZO projednalo a souhlasí s uzavřením smlouvy o dílo s firmou SLUNEO s.r.o. na zpracování 

projektové dokumentace, dodávka a instalace fotovoltaické elektrárny o výkonu 15,66 kWp bez 

bateriového úložiště na budově Rviště 5 za cenu 401 760 Kč bez DPH. Výsledek hlasování: 6/0/1 

9) ZO projednalo žádost o zpevnění části cesty na p.p.č. 427 a 415/4, k.ú. Dobrá Voda u Orlického 

Podhůří za účelem zpevnění přístupové cesty pro stavbu rodinného domu. Zpevnění bude 

provedeno na náklady žadatele. ZO se zpevněním dle předloženého návrhu souhlasí. Výsledek 

hlasování: 7/0/0 

10) ZO projednalo a schvaluje smlouvy na poskytnutí dotace z Programu „Proškolený poskytovatel 

první pomoci na vyžádání – first responder“ – I. kolo na částku 6000 Kč. Výsledek hlasování: 

7/0/0 

11) ZO projednalo a souhlasí se záměrem směny p.p.č. 794/1, o výměře 94 m², ostatní plocha/jiná 

plocha za nově vzniklou p.p.č. 518/5 o výměře 35 m² ostatní plocha/jiná plocha, oboje k.ú. Rviště 

za účelem majetkoprávní vypořádání po stavbě chodníku na Rozsoše. Rozdíl ve výměře bude 

zaplacen ve výši 120 Kč/m². O směnu požádal majitel p.p.č. 518/5 (nově vzniklé z p.p.č. 518/1 

dle geometrického plánu č. 360 – 588/2022) pan Kňourek. Výsledek hlasování: 7/0/0  

 

 

 

 

 

Ověřovatelé zápisu: Zdeněk Neťuka, Lucie Kaplanová 

 
 

Starostka: Marie Kršková                                                                                                                                                                                                                   


